

Dua pertubohan Melayu sokong langkah Pemerintah

Oleh AHMAD MOHD. DON

2 JAN 1971

SINGAPURA, Jumaat. — Adalah menjadi tanggungjawab ahli2 dan jurutaleh2 seni silat untuk mengemukakan seni itu kepada pelajar2 sekolah sa-bagai satu jenis kegiatan sukan. Saperti lain2 jenis seni mempertahankan diri seni silat juga perlu di-ajar kepada pelajar supaya mereka dapat berdirikan atau mempunyai kehormatan kepada diri sendiri.

Menyatakan demikian, Yang Di-Pertua Persatuan Persatuan Pemuda Penundi Melayu, Enoche Mansor Padzil, memandikan: "Pelajar2 yang di-beri latihan jasmani sa-perti silat akan di-didik supaya selalu bersedia bagi menghadapi sebarang chabaran."

Yang Di-Pertua 4 PM memberi pandangan itu ketika di-minta mengulas tentang langkah Pemerintah hendak memuliskan kelaya2 pu-gilistik dan gimnastik di-sekolah2 menengah di-Republik ini.

Berguna

Perdana Menteri, Enoche Lee Kuan Yew, ketika merasmikan baharu-nan baru Persekutuan Pugilistik Keangsaan di-Tanjong Katong, hujung minggu lalu, memberi tahu pegawai2 persekutuan latihan silat bahawa adalaha penting bagi mereka mengemukakan di-sekolah2 menengah — dalam aliran China dan Inggeris.

Enoche Lee menyatakan bahawa pelajar perlu diprovokasi haluan dengan Muzik Haluan dan pegawai2 kamarnya, dan mereka akan mengadukan bantuan dari persekutuan itu dalam hal mengadakan jurutaleh2. Beliau menambah bahawa Pemerintah juga berhadang hendak memuliskan keabangsaan yang mastik kebangsaan yang lain, termasuk besilat. Jika jurutaleh2 yang bersangkut paut dengan mem-

beranian. Mansor berkata: "Persatuan Persatuan Pemuda Penundi Melayu mempunyai beberapa orang jurutaleh seni silat gayong. Mereka bukan sahaja sanggup berhidmat jika di-kehendaki tetapi merasa bahawa itu adalah tanggung-jawab mereka."

Penting

Apabila di-tanya sama ada seni silat di-jadikan kepada pelajar2 Melayu sahaja, Enoche Mansor menyatakan bahawa sa-bagai satu jenis sukan, ia terbuka kepada semua bangsa pelajar yang menaruh minat terhadap seni itu.

"Apa yang penting ialah pelajar2 bukan Melayu yang ingin memulakan seni silat itu hendaklah patuh kepada peraturan2 serta disiplin kerana dengan itu mereka akan mudah dipatuhi, mematuhi peraturan2 dan mematuhi disiplin. Setelah itu Agong Persatuan Bawagan Singapura, Enoche Ahmad Datuk, pula menerangkan: "Seni silat, saptari karate, taekwon-do, Koon tao, dan sa-bagai-lainya perlu di-sebarikan dengan seluas2-nya supaya seni2 itu tidak terpendam dan

hilang begitu sahaja. Dengan seni2 itu pelajar2 di-latih supaya selalu sabar ketika menghadapi sa-suatua chabaran. Semangat bersabar adalah penting terutama bagi pelajar2 dalam usaha mereka mencharti ilmu pengetahuan," tambah Enoche Ahmad.

Pennuntut2

Persekituan Bawagan Silat Seperti Seni Silat Gayong yang terdiri dari lebih sa-ratus penuntut dan beberapa orang guru yang mahir. Enoche Ahmad menjelaskan: "Kami tidak akan teragak untuk mengemukakan jurutaleh2 kami

bagi melatih pelajar2 kerana inilah chabari yang diperlukan seni itu dengan luas-nya."

Sa-benar-nya seni silat telah pun diperkenalkan beberapa buah sekolah di-sini tetapi keanggotaannya terhad kerana ia di-anggap sa-bagai satu jenis seni bakan sukan.

Seni mempertahankan diri itu juga banyak di-ajar di-keabangsaan di-persatuan2 kluangan. Namun kepada orang Melayu dan mereka yang mampu sahaja. Sa-dira-nya langkah memulakan seni silat dan koon tao di-sekolah2 diparkir2 dari semua bangsa. "Pembinaan ini memulakan dan mempelajari seni mempertahankan diri yang bersilat dari dua kebudayaan.